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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kifogásolta az Európai Bizottság, hogy a kormány 
politikusokkal töltötte fel az egyetemeket fenntartó alapítványokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Tavaly  szeptemberben  Navracsics  Tibor  az  ATV  Start  című  műsorában  újságírói  kérdésekre
válaszolva  arról  beszélt,  hogy  az  egyetemeket  fenntartó  alapítványok  kuratóriumaiban  ülő
politikusoknak nem kell lemondaniuk tisztségeikről az összeférhetetlenségi szabályok módosítását
követően.  Ezt  azzal  indokolta,  hogy  az  Európai  Bizottság  nem  várja  ezt  el,  mivel  Nyugat-
Európában is számos példa van hasonló esetekre.

Ezzel  szemben  a  sajtóban  megjelent  információk  szerint  az  Európai  Bizottság  eljuttatott  egy
dokumentumot az RTL Híradónak, amelyben az áll, hogy a magyar Parlament elfogadott ugyan új
összeférhetetlenségi  szabályokat  a  vagyonkezelő  alapítványokra,  de  a  magas  rangú  politikai
tisztségviselőket  nem  zárták  ki  a  kuratóriumokból,  szemben  a  tárgyalásokon  a  bizottság  által
megfogalmazott kéréssel. Ezen túlmenően pedig, szintén a sajtóban megjelent információk alapján
kiderült,  hogy  a  Bizottság  az  elmúlt  hónapokban  többször,  több  fórumon  is  jelezte  már  ezzel
kapcsolatos aggályait a kormány felé.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Valóban fogalmazott meg elvárásokat az Európai Bizottság a kormány irányába arra 
vonatkozóan, hogy az egyetemeket fenntartó alapítványokból kerüljenek eltávolításra azon 
személyek, akik politikai tisztségeket viselnek?

• Amennyiben igen, hajlandó-e ennek megfelelően módosítani a kormány az 
összeférhetetlenségre vonatkozó szabályozást?

Válaszát előre is köszönöm!

Tisztelettel,



 
Dr. Keresztes László Lóránt
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